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Naša Alicka oslavovala... 
 

Koncom minulého roku sme si spoločne s našou Alickou Suchou pripomenuli jej 
krásne okrúhliny. Chceli sme ju trochu prekvapiť, tak sme ju pod zámienkou 
rozšíreného zasadnutia Rady Asociácie polio v SR „vylákali“ do reštaurácie neďaleko 
od jej súčasného bydla a prekvapenie bolo, zdá sa, naozaj prekvapením – zišlo sa nás 
tam spolu s ňou dvanásť, prišli dokonca aj Janka s Dušanom až hen zo Zvolena!  

Alicke sme zaželali všetko najlepšie, vystískali sme ju a potom sme posedeli pri 
dobrom obede spomínajúc na staré časy, na spoločne prežité chvíle, ba stihli sme sa 
ešte venovať aj plánom na najbližšie mesiace, ako inak, v osvedčenej Alickinej réžii.  

Bolo to príjemné a veľmi milé stretnutie a radi by sme Alicke za všetkých našich 
členov chceli zablahoželať ešte raz aj na týchto stránkach:   
 

Všetko najlepšie, Alicka! 
 
P. S.: Nepýtajte sa, ktoréže okrúhliny to asi boli, a ne-
nechajte sa oklamať údajmi v jej občianskom preukaze – je 
tam zjavne chyba. Alicka má podľa všetkého tak o dvadsať-
päť menej, súdiac podľa energie, ktorú má ešte aj na 
rozdávanie...    

Štefan Grajcár    

Spoločne s Alickou na jej okrúhlinovom stretnutí   
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Alicka v záplave gratulantov 
 

... a prišlo rozhodnutie 
 
Milí priatelia! 
 

Prehupli sme sa do ďalšieho roku nášho života. Pre mňa bol tento rok dosť 
významným – dovŕšila som 85 rokov. Pohľad na toto číslo vyvoláva zimomriavky – až 
toľko? Ale vlastne čo je vek? Je to len obyčajné číslo, hneď mi je ľahšie na duši, keď to 
takto poviem. 

Trochu som bilancovala – zostavovanie nášho časopisu Informátor som prevzala 
od Mariky asi v roku 1998, to je pred 25 rokmi. Okrem toho som začala organizovať 
víkendové a rekondičné pobyty a ešte k tomu aj predsedníctvo našej organizácie 
a s tým spojené povinnosti. Nepočítam do toho povinnosti spojené so zamestnaním 
a mojou rodinou, ktorá mala pre mňa veľké pochopenie. Prečo to všetko spomínam? 
Nuž načim by bolo trochu poľaviť, spomaliť a niektoré činnosti prenechať mladším. 
A tak som sa rozhodla, že zostavovanie Informátora (a s tým spojené činnosti) 
odovzdám niekomu, kto to bude robiť rovnako rád ako ja. 

Nehovorím, že sa úplne odstrihnem, naďalej budem prispievať svojimi článkami. 
Naďalej budem zabezpečovať naše víkendovky a rekondičné pobyty, kým mi to bude 
dopriate a bude mi slúžiť zdravie. Považovala som za povinnosť oznámiť túto 
skutočnosť členskej základni. 

 Teším sa na májové víkendové stretnutie. 
                   

Alica Suchá 



 
Informátor 1/2023  _________________________________________________  4 

 

 

Obsah 
Informátor AP v SR 1/20023 

 

Naša Alicka oslavovala 2 

... a prišlo rozhodnutie    3 

Slovo predsedu AP v SR 5 

O čom rokovala Rada Asociácie polio 1. februára 2023 a na mimoriadnom 
zasadaní 7. marca 2023 

6 

 

Prvé zasadanie Republikovej rady Slovenského zväzu telesne postihnutých 
v roku 2023 

8 

Členské príspevky 9 

Hospodárenie Asociácie polio v SR v roku 2022 10 

Rozpočet Asociácie polio v SR na rok 2023 10 

2 % zo zaplatených daní z príjmov za rok 2021 11 

Sedem pádov osteoporózy    12 

Vystavenie poukazu na kúpeľnú liečbu   15 

Nová legislatívna úprava vyhradeného parkovania pre osoby s ŤZP 15 

Koniec platnosti „ružových“ vodičských preukazov 17 

Stretnutie bratislavského klubu Asociácie polio    20 

Ako som sa stala členkou Asociácie 21 

Aktuality z Európskej únie polio 22 

Svetový deň boja proti detskej obrne u našich susedov 24 

Správa o Svetovom dni boja proti detskej obrne v Budapešti 22. 10. 2022 24 

Spomienka na MUDr. Milušku Havlovú 26 

A na JUDr. Jana Hutaře 28 

Kráľ rokenrolu zachránil tisíce životov 29 
 
 
 
 
 



 
Informátor 1/2023  _________________________________________________  5 

 

 

Slovo predsedu Asociácie polio v SR 

Rozlúčili sme sa so starým rokom 2022 a už máme za sebou jednu štvrtinu nového 
roku 2023. Nedá mi, aby som trochu nezbilancoval minulý rok, rok 30. výročia 
založenia našej Asociácie polio v SR. Viem, že viaceré akcie, ktoré sme absolvovali 
spoločne v roku 2022, boli vyčerpávajúco rozpísané od našich členov v predošlom 
Informátore. Je však potrebné poďakovať sa neúnavným aktérom, ktorí venovali svoj 
voľný čas tomu, aby sa tieto podujatia vydarili k vašej a našej spokojnosti.  

Alicka Suchá s jej známou obetavosťou zabezpečila priestory, ubytovanie, 
stravovanie, rehabilitácie, popri tom stihla zostaviť ešte aj obe vlaňajšie čísla Infor-
mátora, Helenka Kánová – strážkyňa našich financií - s jej  precíznou prácou, dozerala 
na prefinancovanie uskutočnených akcií, Anička Hmiráková promptne a v predstihu 
vybavovala písomnú agendu, čo nám umožňovalo včas sa prihlásiť na plánované 
akcie. Marcelka Gašová svojimi radami a návrhmi, ako aj pomocou v oblasti poraden-
stva, využívala svoje pracovné poznatky z dlhoročnej praxe. Marika Mruzková a Števo 
Grajcár – môžem s kľudným svedomím povedať, že sú nestormi našej Asociácie polio 
– svojou neúnavnou a mravčou prácou vytvorili dielo „Pamätnica“, ktorá je nádher-
nou prechádzkou spoločenského života členov AP počas 30-tich rokov. Verím, že ak 
by mohlo mať toto dielo o 20 až 30 strán viacej nebol by problém ich naplniť o ďalšie 
kvalitné údaje. Takto menovite by som mohol uviesť aj ďalších našich členov, ktorí 
svojou troškou prispeli k zdarnému priebehu našich minuloročných akcií či už 
hudobnými príspevkami, organizovaním podujatí v rámci pobytu a pod. Všetkým tým 
nemenovaným vyjadrujem týmto veľkú vďaku.   

Aj v tomto roku chceme pokračovať v našich spoločných stretnutiach, ktoré sú 
zabezpečené v Trenčiankych Tepliciach, Hokovciach, Zemplínskej šírave a v Dudin-
ciach. Zabezpečujeme aj pobyt v Chorvátsku – Makarská riviéra, hotel Biokovka. 
O všetkých týchto podujatiach a pobytoch vám boli písomne aj e-mailom poslané 
prihlášky. Alicka sa ako vždy aj teraz maximálne snažila dohodnúť čo najnižšiu cenu 
pobytu. Všetci vieme, že neustále zvyšovanie vstupov do cien nútia každé zariadenie 
zvyšovať ceny pobytov. Rada Asociácie polio v SR na svojom zasadaní prehodnotila aj 
iné možné pobyty v rámci SR, avšak ponúkané cenové relácie boli neúmerne vysoké 
a poskytované služby (ubytovanie, stravovanie a rehabilitácie) neboli v jednom 
objekte a taktiež neboli ponúknuté bezbariérové izby, resp. v ubytovacom zariadení 
nebol výťah. Marcelka Gašová zabezpečuje pobyt v Chorvátsku v hoteli Biokovka. 
Verím, že ponúknuté pobytové miesta nám budú vyhovovať, nakoľko ich mnohí z vás 
dobre poznajú, a budeme sa v nich príjemne cítiť.  

Sme Republikovou špecifickou organizáciou Slovenského zväzu telesne 
postihnutých, chcem vás všetkých požiadať, aby sme sa zapájali do akcií, ktoré SZTP 
v roku 2023 bude realizovať. Poznamenávam, že v celoslovenskej akcií „Tak to vidíme 
my“ svojimi fotografiami sa zúčastnil Janko Köböl a obsadil I. miesto, na Kremnickej 
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barličke v speve s gitarou obsadil I. miesto Ondro Mocko, na oslavách 
Medzinárodného dňa osôb so zdravotným postihnutím a športových hrách SZTP 2022 
konaných v Trebišove nás reprezentovali v kope na bránku Marta Bartková, ktorá 
obsadila I. miesto, a Ján Ečery obsadil II. miesto. Chcem vás týmto vyzvať, aby ste sa 
prihlasovali do týchto akcií v čo najväčšom počte, nech sa naša AP prezentuje aj 
v týchto celoslovenských aktivitách uskutočňovaných SZTP.                                                                                            

Ing. Milan Dovhun 

 
O čom rokovala Rada Asociácie polio  

 

• 1. februára 2023 
     Rada AP sa na svojom prvom zasadaní v priestoroch reštaurácie Trojka v Lamači, 
kde je bezbariérový prístup, zišla v zložení: Alica Suchá, Helena Kánová, Marcela 
Gašová a pisateľ tejto správy. Anka Hmiráková komunikovala cez WhatsApp. Rada AP 
bola uznášania schopná.  
 
     Na programe boli tieto body:  
1. Vyhodnotenie akcií v roku 2022: Uskutočnené aktivity zhodnotila Alica Suchá, 
kľúčová akcia – oslavy 30. výročia založenia Asociácie polio v SR – prebiehala bez 
problémov, akcia v Hokovciach bola obohatená o športový deň, s menšími problé-
mami, najmä s bezbariérovosťou izieb, bola akcia v Hoteli Prameň v Dudinciach.  
2. Finančné zhodnotenie akcií roku 2022 s čerpaním príspevkov z 2%: Zhodnotenie 
čerpania finančných prostriedkov na jednotlivé akcie predložila Helena Kánová a Alica  
Suchá, ktoré  bolo v súlade s plánom na rok 2022. Príjem z 2% za rok 2022 bol vo 
výške 4 081,18 Eura. 
3. Príprava akcií na rok 2023: Alica Suchá predložila návrh plánovaných akcií na rok 
2023: 
    - Hotel Slovakia Trenčianske Teplice v dňoch 11. – 14. mája 2023 
    - Hotel Chemes Zemplínska šírava v dňoch 2. – 8. júla 2023 
    - Hotel Park Hokovce v dňoch 15. – 22. júla 2023 
    - Hotel Hviezda Dudince v dňoch 3. – 9. septembra 2023  
    - Marcela Gašová predložila návrh na pobyt v Chorvátsku – Makarská riviéra hotel 
Biokovka v dňoch 7. – 16. augusta 2023, ktorý je prispôsobený pre ľudí s pohybovými 
problémami, najmä vozíčkarov. 
      Rada AP schválila predložené akcie na rok 2023 a uložila Anke Hmirákovej 
písomne a prostredníctvom e-mailov oboznámiť členov AP o chystaných akciách 
a cenách pobytov. 
4. Štatistické výkazy o príjmoch a výdavkoch, výkaz o majetku a záväzkoch: Výkazy 
spracovala a predložila Helena Kánová, ktorý bol zaslaný na RC SZTP. Súčasne bol 
spracovaný a predložený plán príjmov a výdavkov na rok 2023 Alicou Suchou  
a Helenou Kánovou, ktorý Rada AP odsúhlasila. 
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5. Štatistický výkaz členov AP za rok 2022 spracovala Anna Hmiráková, celkový stav 
členov k 31. 12. 2022 je 169. V roku 2022 máme 15 novoprijatých členov a 1 člen 
zomrel. Výkaz bol zaslaný na RC SZTP. 
6. Rada AP prijala odstúpenie Alicky Suchej zodpovednej za zostavenie nášho 
časopisu Informátor a schválila do tejto funkcie Štefana Grajcára, ktorý s touto  
zmenou bol osobne oboznámený. Prajeme mu v tejto práci veľa trpezlivosti 
a úspechov. Po prehodnotení súčasných finančných možnosti bude tlač Informátora  
naďalej čierno-biela.  

M. Dovhun informoval Radu AP o činnosti RR SZTP v roku 2022, súčasne 
vyhodnotil účasť našich členov na akciách SZTP v priebehu roka 2022 – oslavy Medzi-
národného dňa osôb so zdravotným postihnutím a Športových hrách SZTP 2022 
konaných v Trebišove, kde nás reprezentovali Marta Bartková a Ján Ečery; Kremnická 
barlička, kde nás reprezentovali Ondro Mocko a Helena Dovhunová.  

Súčasne Radu AP oboznámil o pripravovanom I. zasadaní RR SZTP dňa 10. 3. 2023 
a o pripravovaných akciách na rok 2023.                                                                                                       

 

• na mimoriadnom zasadaní dňa 7. marca 2023 

Rada AP sa na svojom mimoriadnom zasadaní v priestoroch Trojky v Lamači zišla 
v zložení: Alica Suchá, Anka Hmiráková a pisateľ tejto správy. Marcela Gašová komu-
nikovala cez WhatsApp. Helenka Kánová bola ospravedlnená pre nemoc. Prítomný na 
rokovaní Rady AP bol prizvaný PhDr. Štefan Grajcár. Rada AP bola uznášania schopná.  

Zasadnutie Rady AP v SR som otvoril, v priebehu rokovania som zabezpečil 
spojenie cez WatsApp s členkou Rady AP Ing. Gašovou, ktorá sa zo zdravotných 
dôvodov nemohla osobne zasadnutia zúčastniť. 

 
Na programe boli tieto body:  

1. Riešenie prípravy a vydania časopisu Informátor 1/2023: PhDr. Štefan Grajcár, 
zodpovedný za prípravu a vydanie časopisu Asociácie polio v SR Informátor, sa 
z osobných dôvodov rozhodol nepokračovať v tejto funkcii a vzdal sa prípravy 
a vydávania časopisu. Preto bolo treba urýchlene vzniknutú situáciu riešiť. Prvé číslo 
Informátora 1/2023, do ktorého sú príspevky viac-menej pripravené, bude s pomo-
cou Mgr. Mariky Mruzkovej pripravené k vydaniu. Komunikovať s pani Senkovou, čo 
sa týka tlače, bude Ing. Alica Suchá a v prípade potreby aj ja.  
Ďalšiu prípravu  a vydávanie Informátora bude R AP riešiť na svojom najbližšom 
zasadnutí v máji 2023 v Trenčianskych Tepliciach. 
2. Uvoľnenie z funkcie hospodárky AP: Hospodárka Asociácie polio v SR, pani Helen-
ka Kánová, vzhľadom k svojmu, dlhodobo sa zhoršujúcemu zdravotnému stavu požia-
dala R AP o uvoľnenie z uvedenej funkcie k 1. 3. 2023. R AP vzala žiadosť Helenky 
Kánovej na vedomie. Členka R AP Ing. Marcelka Gašová súhlasila s prevzatím funkcie 
hospodárky AP od 1. marca 2023. Písomné prevzatie pokladne AP bude v priebehu 
mesiaca marca 2023.  Pani Helenka Kánová ostáva naďalej členkou Rady Asociácie 
polio v SR.                                                                                           

Ing. Milan Dovhun 
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Prvé zasadanie Republikovej rady  
Slovenského zväzu telesne postihnutých v roku 2023 

 
Prvé zasadanie RR SZTP sa uskutočnilo dňa 11. 3. 2023 v RC SZTP, Ševčenkova 19, 

Bratislava. Rokovanie otvorila a viedla predsedníčka SZTP Ing. Monika Vrábľová. 
Program rokovania obsahoval 20 bodov.  

 
1. Po kontrole plnenia prijatých uznesení pokračovalo rokovanie podľa progra-mu.  
2. Predsedníčka SZTP vyhodnotila uskutočnené projekty za rok 2022 a vyčer-panie 

finančných príspevkov. 
3. Na rok 2023 sú pripravené projekty: 

 výstava výtvarných prác (06/2023 – Červeník, 06/2023 – Rimavská Sobota) 
 výstava fotografií  (06/2023 – Banská Štiavnica, 08/2023 – Trenčín) 
 MDOZP (14. - 16. 7. 2023, Trenčín) 
 Kremnická barlička  (8. - 10. 9. 2023, Toliar Kremnica) 
 Zbierka básní a prózy 
 vydávanie časopisu TP + TP. 

4. Zrušená základná organizácia mládeže v Bardejove. 
5. Novozaložená základná organizácia SZTP v Zlatých Moravciach. 
6. Predsedníčka KC Trenčín informovala o pripravovanom MDOZP v Trenčíne  

 priestory – Dopravná akadémia Trenčín 
 ubytovanie, stravovanie, športové podujatia, seminár v priestoroch akadé-
mie 
 plánovaná návšteva hradu a okolia 
 predpokladaný účastnícky poplatok na osobu 65 Euro 
 za AP nahlasujeme 4 účastníkov. 

7. Predsedovia KC SZTP informovali RR o spolupráci s príslušnými stavebnými 
úradmi pri posudzovaní a riešení bezbariérovosti u nových stavieb. 

8. Podali sa ústne informácie o činnostiach jednotlivých organizácií v priebehu 
roku 2022 – informoval som RR SZTP o nami uskutočnených podujatiach, t. j. 
Trenčianske Teplice, Hokovce, Dudince. 

9. RR SZTP uložila predsedovi RC Košice urýchlené doriešenie fungovania KC Košice 
a predsedníčke KC Žilina doriešiť funkciu v RKK  Žilina. 

10.  Predsedníčka SZTP vyzvala prítomných, aby vo svojich organizáciách preroko-
vali návrh na nového predsedu Slovenského zväzu telesne postihnutých vo 
voľbách roku 2025. 

11.  Bola podaná informácia a písomný materiál zákona o dobrovoľníctve 
s platnosťou od 1. 3. 2023. 

12. Predsedovia KC a RŠO vyjadrili svoje účasti na pripravovaných projektoch podľa 
bodu 3. 
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13. RC SZTP  plánuje účasť na zasadaní komisie NROZP, ktoré sa uskutoční 
v priebehu roka 2023 v Bruseli. 

14. Riešenie priestorov v objekte Pyramida Komárno.  
15. Registrácia subjektov a postup na MV, písomnosti, overovanie, kolky, 

kvalifikovaný elektronický podpis. 
16. Chybovosť v štatistických výkazoch, používanie starých – neplatných tlačív. 
17. Rôzne - upozornenie, že MHD požadujú oznamovanie osôb ŤZP na zastavenie na 

znamenie. SZTP nesúhlasí s daným  návrhom – je ťažko realizovateľný u osôb na 
invalidnom vozíku, osôb zrakovo postihnutých alebo osôb s barlami. 

18. Problém s posudkovými lekármi – sociálna poisťovňa, úrady práce – neúmerne 
dlhé doby vybavovania žiadostí. 

19. Príspevky do časopisu TP+TP – dodržanie termínov dodania príspevkov,  ako aj 
jeho rozdeľovanie pre ZO a pod. 

20. Záver – rokovanie RR SZPT ukončila predsedníčka SZTP Ing. M. Vrábľová. 
Ing. Milan Dovhun 

                   
Členské príspevky 

 
Jednou z povinností člena Asociácie polio v SR je pravidelne raz do roka platiť 

členské príspevky, o výške ktorých rozhoduje výročná členská schôdza. Od roku 2020 
je výška členského príspevku 10 € ročne. Platiť môžeme osobne hospodárke AP v SR 
na jednotlivých podujatiach alebo elektronicky na číslo účtu Asociácie polio v Prima 
banke Slovensko, a. s., v tvare IBAN: SK03 5600 0000 0086 2977 1001. Do správy pre 
prijímateľa treba uviesť meno platcu, alebo do variabilného symbolu uviesť členské 
číslo člena AP v SR. 

Ruku na srdce, akým platičom ste vy? Nemáte dajaké resty? Niekedy je to zložité, 
hlavne vtedy, ak nie sme dostatočne mobilní a nemáme niekoho, kto by zaplatil za 
nás, alebo nechodíme na akcie AP. Zato si však radi prečítame informácie zasielané 
tajomníčkou a samozrejme náš časopis, ktorý držíte v ruke. Toto všetko vyžaduje 
patričné financie. A tie má Asociácia polio pri realizácii svojej činnosti len z členských 
príspevkov a v posledných rokoch z príspevkov poukázaných z 2 % dane v prospech 
našej organizácie. Žiaľ, kolónka za členské príspevky sa pomaličky znižuje a aj pris-
pievateľov z 2 % je pomenej.   

Apelujeme na vás, plňte si svoju členskú povinnosť. Ak potrebujete zistiť, či máte 
všetky platby za jednotlivé roky uhradené, volajte hospodárku, jej kontaktné údaje 
nájdete na konci čísla. 

Rada AP v SR   
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Hospodárenie Asociácie polio v SR v roku 2022 
 

Príjmy                                                                                                                         Eur 

1. Členské príspevky 1 600,- 

2. Účastnícke poplatky za víkendový pobyt v Trenč. Tepliciach 9 305,- 

3. Účastnícke poplatky za rekondičný pobyt v Hokovciach 7 990,20 

4. Účastnícke poplatky za rekondičný pobyt v Dudinciach 9 582,- 

5. Finančné dary 200,- 

6. Ostatné príjmy 785,- 

7. Daňové úrady – príjmy z 2 % 4 081,- 

Príjmy spolu 33 543,78 

 

Výdavky                                                                                                                     Eur 
1. Úhrada za víkendový pobyt Trenčianske Teplice 11 136,16 

2. Úhrada za SRK Hokovce 10 087,80 

3. Úhrada za SRK Dudince 11 341,-- 

4. Úhrada za tlač Informátora   290,-- 

5. Kancelárske potreby 63,55 

6. Poštovné 238,44 

7. Poplatky Prima banke   144,30 

8. Ostatné náklady (overovanie, poplatky za registráciu 2 %, 
kopírovanie, účastnícke poplatky na MDOZP, členské EPU, 
darčekové predmety a tlač publikácie Pamätnica  

4 234,60 

9. Zasadnutie Rady AP v Trenčianskych Tepliciach 1 288,80 

Výdavky spolu 38 824,65 

 
 

Rozpočet Asociácie polio v SR na rok 2023 

Stav na bežnom účte k 31. 12. 2022 ......................................................  10 281,32 Eur                 
Stav pokladne k 31. 12. 2022 ..................................................................      233,75 Eur 

 
Predpokladané príjmy                                                                                            Eur  

1. Členské príspevky 1 700 

2. Účastnícke poplatky za SRK Šírava (10 x 410) 4 100 

3. Účastnícke poplatky za SRK Hokovce (30 x 270) 8 100 

4. Účastnícke poplatky za víkendový pobyt T. Teplice (45 x 160) 7 200 

5. Účastnícke poplatky za SRK Hviezda (20 x 350) 7 000  

6. Predpokladané príjmy z 2 % z dane z príjmov 4 500 

Príjmy spolu 32 600 
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Predpokladané výdavky                                                                                                  Eur 

1. Úhrada za SRK Šírava  (10 x 468) 4 860 

2. Úhrada za SRK Hokovce   (30 x 320)   9 600 

3. Úhrada za víkendový pobyt T. Teplice (45 x 214) 9 630 

4. Úhrada za SRK Hviezda (399 x 20) 7 980 

5. Náklady na tlač Informátora (2 čísla) 400 

6. Poštovné 320 

7. Ostatné náklady (kopírovanie, overovanie, kancelárske tlačivá, 
registrácia na 2 % , čl. popl. EPU, účastnícke poplatky na MDOZP 
a iné) 

500 

8. Poplatky Prima banke 150 

Výdavky spolu 33 260 

 

 

2 % zo zaplatených daní z príjmov za rok 2021 

V prospech našej organizácie Asociácie polio v SR, republikovej špecifickej organi-
zácie Slovenského zväzu telesne postihnutých, poukázalo 2 % zo svojej dane opäť 
viacero osôb a niekoľko spoločností. Získané finančné prostriedky boli použité na 
podporu našej činnosti, na programy sociálnej rehabilitácie a rekondície, celoslo-
venské stretnutia našich členov, občanov postihnutých následkami po prenosnej 
detskej obrne a na kultúrnospoločenské aktivity. 

Zoznam je úctyhodný a aj suma bola príjemným obohatením našich financií, sú 
v ňom však uvedení len tí platcovia dane, ktorí súhlasili so zverejnením svojho mena. 

 
 
 

 

Zoznam osôb a spoločností, ktoré nám prispeli 
 
• AMBRA drogéria, s.r.o., Nové Zámky 

• MUDr. Daniela Babincová, Bratislava 

• MUDr. Zuzana Baranová, PhD.,    

Košice 

• Igor Beňo, Zvolen 

• Dušan Bombala, Zvolen 

• Peter Bombala, Banská Bystrica 

• Michal Cenker, Most pri Bratislave 

• Andrej Cibuľa, Trnavá Hora 

• Ing. Martin Danek, Soblahov 

• Lýdia Daneková, Trenčín 

• Igor Dovčiak, Banská Bystrica 

• Ing. Peter Dovhun, Šamorín 

• EKON-EM s.r.o., Banská Bystrica 

• Martin Gaduš, Levoča 

• PhDr. Štefan Grajcár, Bratislava 
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• Lívia Gregoríková, Levoča 

• Janka Gregušková, Štrba 

• Ing. Mária Janovcová Homolová, 

Turecká 

• Mgr. Lukáš Horánsky, Zvolen 

• Ing. Ivana Hýroššová, Zvolen 

• Michal Jankech, Kunerád  

• Ivan Janovec, Turecká 

• Ing. Ján Kamenský, Vígľaš 

• Mária Kántor, Nekyje na Ostrove, 

Vrakúň 

• Milan Kazimír, Kunerád 

• Lenka Kopková, Očová 

• Martin Krug, Zvolen 

• Viliam Kschill, Smolenice 

• Miroslav Martoni, Zvolen 

• Ing. Gabriela Mižáková, Pavlovce 

nad Uhom 

• Anna Mokrohajská, Malacky 

• Petra Oreničová, Košice 

• Katarína Papová, Tvrdošovce 

• Branislav Petráš, Selce 

• PhDr. Patrícia Príhodová, PhD., 

Tunis, Tunisko  

• Martin Rosival, Banská Bystrica 

• Lukáš Seman, Levoča 

• Marianna Semanová, Levoča 

• Stanislav Smoter, Košice 

• Ing. Viera Solnicová, Bratislava 

• Marián Staňák, Trenčín 

• Dušan Šebian, Zvolen 

• Ing. Róbert Šebian, Budča 

• JUDr. Emília Šimkuláková, Spišská 

Nová Ves 

• Mgr. Daniela Švedová, Košice 

• Jana Turčanová, Trnava 

• Ľubica Urbaničová, Stará Turá 

• Ing. Zdena Vyletelová, Zvolen 

• Ing. Ivana Weberová, Turie 

• Vojtech Žitva, Zvolen 

• VAS - VIVA, s.r.o., Šaľa 

• Ing. Michal Vinc, Prešov 

• VisionPro s.r.o., Banská Bystrica 

• Oľga Wzošová, Hranovnica 

 

Všetkým daňovníkom ďakujeme! 
 

 
 

Sedem pádov osteoporózy 
 
1. pád: KTO? ČO? 
→ Osteoporóza (tiež známa ako rednutie kostí) je metabolické ochorenie kostí, pri kto-
rom sa neustále znižuje množstvo kostnej hmoty a tým aj jej pevnosť.  
2. pád: Z KOHO? Z ČOHO? 
→ Presná príčina osteoporózy nie je známa. K jej rozvoju môžu prispieť rôzne faktory. 
Literatúra uvádza, že z 2/3 je osteoporóza podmienená geneticky (vrodene). Či sa tieto 
podklady a vlohy prejavia, môžeme veľmi výrazne ovplyvniť. Ochorenie najčastejšie 
vzniká z nedostatku látok, ktoré sú potrebné na stavbu kostí. Je to hlavne vápnik 
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a vitamín D. Nedostatkom pohybu dochádza k narušeniu výživy kostí, bez opakovaného 
zaťažovania kostí pohybom nedôjde k udržaniu a k výstavbe kostnej hmoty. 
3. pád: KOMU? ČOMU? 
→ Ochorenie postihuje obe pohlavia. Avšak viac ženy. Jedna z dvoch žien a jeden 
z piatich mužov vo veku nad 50 rokov utrpia nejakú osteoporotickú zlomeninu. 
Množstvo kostnej hmoty jedinca je určené geneticky (vrodene). Ak trpí osteoporózou 
matka, má obvykle aj jej dcéra slabšiu kostru, a tým aj vyššie riziko osteoporózy. 
U každého človeka dochádza v strednom veku k úbytku kostnej hmoty, no či kosti red-
nú rýchlo alebo pomaly, závisí od množstva faktorov. Je potrebné si zodpovedať niekoľ-
ko otázok:  

 Mám 60 rokov a viac? 
 Som žena v menopauze alebo po chirurgickom odstránení vaječníkov? 
 Trpí / trpel osteoporózou niekto v rodine?  
 Bol mi diagnostikovaný nedostatok testosterónu (u mužov)? 
 Trpím poruchami stravovania?  
 Trpím zápalovými reumatickými ochoreniami alebo endokrinnými ochorenia-

mi? 
 Mám nízky index telesnej hmotnosti? 
 Som fajčiar / fajčiarka?  
 Liečim sa dlhodobo kortikoidmi, liekmi na štítnu žľazu, antiepileptikami alebo 

antacidami? 
4. pád: KOHO? ČO? 
→ Najčastejšie sa zlomeniny ako následok osteoporózy vyskytujú na miestach ako je 
zápästie, chrbtica, krčok stehnovej kosti. 
5. pád: OSLOVENIE 
→ Osteoporóza – tichý zlodej kostí. 
6. pád: O KOM? O ČOM? 
→ Aby sme sa vyhli vzniku osteoporózy a osteoporotickým zlomeninám, je potrebné 
hovoriť o dodržiavaní nasledovných zásad:  

 Dostatok vitamínu D 
 Vitamín D v organizme je základom pre zdravé kosti a silné svaly, navyše 

podporuje dobré vstrebávanie a využitie vápnika a obmedzuje jeho stratu 
obličkami. V kosti povzbudzuje jeho premenu a prestavbu, znižuje riziko 
zlomenín. „Déčko“ pôsobí pozitívne aj na svaly, čím redukuje riziko pádov 
a zabezpečuje správnu obnovu a mineralizáciu kostí. Zásoby vitamíínu D sa 
pre telo zaobstáravajú príjemným spôsobom, a to prechádzkou po slnku 
alebo konzumovaním týchto potravín: morské ryby, rybí tuk, mlieko, 
maslo, žĺtok. 

 Je dokázané, že pravidelným dlhodobým užívaním odporučeného množst-
va vápnika a vitamínu D, najmä vo vyššom veku, sa výrazne zníži riziko 
vzniku osteoporotických zlomenín.  

 Strava bohatá na vápnik a proteíny 
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 Strava bohatá na vápnik a proteíny je ďalším významným krokom 
k prevencii proti osteoporóze. Podporuje zdravie kostí a svalov v každom 
veku. Vápnik je totiž základným pilierom pre kosti, denne potrebujeme 
prijať okolo 1 000 až 1 200 mg, aby sme si udržali jeho pozitívnu bilanciu. 
Podľa expertov je najlepším zdrojom vápnika prirodzená strava. 
Najvýznamnejším a bohatým zdrojom vápnika je mlieko a mliečne výrobky, 
predovšetkým tvrdé syry. Ako mimomliečne zdroje vápnika sa však 
uvádzajú aj: celozrnný chlieb, orechy, mak, tvrdá voda, mäso, sušené figy, 
slivky, marhule, koreniny a nápoje.  

 Aktívny životný štýl 
 Šport a fyzická aktivita pomáhajú ľuďom rôznych vekových skupín bojovať 

proti osteoporóze. Pohyb udržiava kosti a svaly silné. Stačí si vybrať iba ten 
správny druh športu. Ak sa však necítite na športové aktivity, výrazne 
pomôcť môžu aj pravidelné každodenné prechádzky.  

7. pád: S KÝM? S ČÍM? 
→ Ak sa chcete o tomto ochorení dozvedieť viac, porozprávajte sa so svojím lekárom. 
Základnou diagnostickou metódou je denzitometrické vyšetrenie, vďaka ktorému 
dokážu lekári zhodnotiť zdravie kostí a odhaliť problémy ešte skôr, ako sa objaví prvá 
zlomenina.  
 
(Poznámka ŠG: Odfotené a prepísané z plagátu na dverách neštátnej osteologickej 
a reumatologickej ambulancie FIDELITAS v Bratislave – Karlovej Vsi; v Informátore uve-
rejnené so súhlasom ambulancie. 

A ešte jeden osobný postreh, priam „objav“  : Uvedomil som si, že je to pre nás ani 
nie začarovaný kruh, z ktorého niet úniku, ako skôr špirála, ktorej koniec neveští pre nás 
nič dobré: v dôsledku následkov nášho primárneho ochorenia nám slabnú svaly, aj preto 
sa málo hýbeme, resp. hýbeme sa stále menej, lebo stále menej vládzeme – toto má 
priamy dopad na oslabovanie našich kostí – stále menej pohybu, najmä chôdze, má za 
následok oslabovanie už i tak oslabeného svalstva čoho dôsledkom je stále väčšie riziko 
pádov so stále horšími možnými následkami... poradie môže byť pokojne aj iné, ale 
dôsledky sú rovnaké. Takže – kým vládzeme, hýbme sa, akokoľvek, ale hýbme sa.) 

     zdravá kosť          osteoporóza 
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Vystavenie poukazu na kúpeľnú liečbu 
 
Máme informácie od viacerých z vás, že sa stretávate s tým, že všeobecní alebo 

odborní lekári, od ktorých žiadate vystavenie poukazu na kúpeľnú liečbu, vám tvrdia, že 
oni o žiadnej zmene legislatívy, ktorá našu diagnózu preradila z kategórie B späť do ka-
tegórie A, nič nevedia, resp. že oni žiadny taký zákon nepoznajú. Je to síce neuveri-
teľné, ale tu je názov príslušného zákona z r. 2017: „Zákon č. 257/2017 Z. z., z 10. 
októbra 2017, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 576/2004 Z. z. o zdravotnej 
starostlivosti, službách súvisiacich s poskytovaním zdravotnej starostlivosti a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a do-
pĺňajú niektoré zákony.“ – Tu je odkaz na predmetný zákon v elektronickej Zbierke zá-
konov (tlačená už nevychádza niekoľko rokov): https://www.slov-lex.sk/pravne-
predpisy/SK/ZZ/2017/257/.  

  
V Čl. III. tohto zákona, ktorým sa mení a dopĺňa Zákon č. 577/2004 Z. z. o rozsahu 

zdravotnej starostlivosti uhrádzanej na základe verejného zdravotného poistenia a 
o úhradách za služby súvisiace s poskytovaním zdravotnej starostlivosti v znení neskor-
ších zákonov sa mení a dopĺňa takto: 

 
„14. V prílohe č. 6 Indikačný zoznam pre kúpeľnú starostlivosť, tabuľkovej časti, oddielu 
VI. Nervové choroby sa za text v riadku s číslom indikácie VI/2 vkladá nový riadok s tex-
tom, ktorý znie: 
 

„A VI/3 B91 
G14 

Následky 
poliomyelitídy 
Postpoliomyelitický 
syndróm 

neurológ, 
lekár 
FBLR, 
všeobecný 
lekár 

21 Kúpeľnú starostlivosť 
možno pri tejto indikácii 
uhrádzať z prostriedkov 
verejného zdravotného 
poistenia 
najviac raz za dva roky. 

 
Čísla indikácií VI/3 až VI/13 sa označujú ako VI/4 až VI/14.“ 

Štefan Grajcár 

                                                               

Nová legislatívna úprava vyhradeného parkovania 
pre osoby s ŤZP 

 
Od 1. 4. 2022 vstúpila do platnosti tá časť vyhlášky č. 30/2020 Z. z., ktorá upravuje 

nové dopravné značenie vyhradených parkovacích miest a teda aj miest vyhradených 
pre osoby s ťažkým zdravotným postihnutím (ŤZP).  

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2017/257/
https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2017/257/
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Obr. Výber z Vyhlášky č. 30/2020 Z. z. o dopravnom značení (zdroj: slov-lex) 
 

Uvedenou právnou úpravou došlo k zmene dvoch  skutočností:  
 

a) vyhradené parkovanie sa označuje značkou 270 – zákaz zastavenia a dodatkovou ta-
buľkou 531 – vyhradené parkovanie, čím bola nahradená značka IP16 – parkovanie ré-
servé;  
b) v prípade, že nejde o kolmé státie, šípky označujúce začiatok a koniec platnosti sa 
kreslia do samotnej  dopravnej značky zákaz zastavenia. Šípka hore označuje začiatok, 
šípka dole koniec a v prípade, že sú na značke obidve šípky, tak ide o priebežný úsek. To 
znamená, že nie sú na samostatných dodatkových tabuľkách.  
 

Identifikácia, pre koho je parkovacie miesto určené, môže byť vykonaná rovnako 
ako pred novelou – vyhradenie na evidenčné číslo vozidla alebo aj na parkovací 
preukaz. V prípade, že takéto vymedzenie chýba (to znamená, že nie je uvedené, pre 
koho je parkovacie miesto vyhradené, ale je tam napr. len symbol vozíčkara), môže na 
ňom parkovať hociktorá osoba s parkovacím preukazom. To, ktorý spôsob bude 
použitý, záleží na vás a na žiadosti, resp. okolnostiach a samozrejme, závisí aj od toho, 
ako rozhodne príslušný správny orgán. 

 

Je potrebné upozorniť na skutočnosť, že v prípade ukončenia vyhradeného 
parkovania by ste mali demontovať len dodatkovú tabuľu s evidenčným číslom, resp. 
s číslom parkovacieho preukazu.  

 

Musíme skonštatovať, že napriek platnosti tejto legislatívy od 1. 4. 2022, 
v súčasnosti sa ešte stále stretávam aj s vyznačenými parkovacími miestami podľa 
vyhlášky č. 9/2009 Z. z. 
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Obr. Výber z Vyhlášky č. 9/2029 Z. z. (zdroj: slov-lex) 
 

Vyhradené parkovanie je vyznačené dopravnou značkou IP16 s dodatkovou tabuľ-
kou pre koho je miesto vyhradené. Vozidlá sú identifikované evidenčným číslom vozidla 
alebo číslom parkovacieho preukazu, ktorý by mal byť počas parkovania umiestnený za 
čelným sklom.   

Správnym orgánom rozhodujúcim o vyhradenom parkovaní a jeho umiestnení je 
samospráva, to znamená obec, mesto alebo mestská časť. Je teda aj jeho správcom 
a rozhoduje o umiestnení potrebného značenia alebo jeho odstránení. Z toho vyplýva, 
že zodpovedá za výmenu dopravného značenia a môžeme predpokladať, že si to 
vyžiada nejaký čas, počas ktorého sa v praxi budeme stretávať s obidvomi formami 
označenia vyhradeného parkovania. Pri výmene doterajšieho značenia chcem 
zdôrazniť, že ak máte záujem o parkovacie miesto  vyhradené len pre vás, nesmiete 
zabudnúť požiadať správny orgán, aby k novému značeniu bola umiestnená dodatková 
tabuľa s uvedením evidenčného čísla vozidla alebo čísla parkovacieho preukazu 
(osobne považujem za výhodnejšie použitie čísla parkovacieho preukazu, lebo ten je 
prenosný a môže byť umiestnený v akomkoľvek vozidle, ak je napr. to vaše v oprave, 
alebo si kúpite nové). 

Marcela Gašová 

 

Koniec platnosti „ružových“ vodičských preukazov 

Ružové vodičské preukazy nemali uvedený dátum ukončenia platnosti a boli 
považované za časovo neobmedzené, napriek tomu ich platnosť tento rok končí. Dôvo-
dom je uplatnenie smernice Európskeho parlamentu a Rady 2006/126 ES z roku 2006 
o vodičských preukazoch, ktorá zavádza obmedzenú platnosť vodičských oprávnení pre 
jednotlivé kategórie. 
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Na základe tejto smernice budú musieť držitelia preukazov vydaných od 1. januára 
1993 do 30. apríla 2004, vymeniť doklady za nové, a to do 31. decembra 2023. Po 
tomto termíne budú spomínané preukazy neplatné. Na potrebu výmeny starých 
vodičských preukazov bude Polícia SR verejnosť priebežne upozorňovať. 
 

 
Vodičský preukaz (ružový) vydávaný v SR do 30. 4. 2004 – platný do 31. 12. 2023  

 
• Koniec platnosti aj novších verzií vodičských preukazov 
 
Okrem spomínaných ružových „vodičákov“, končia aj novšie verzie, ktoré tiež nemajú 
uvedený dátum končiacej platnosti. Sú to preukazy, ktoré boli vydané medzi 1. májom 
2004 až 18. januárom 2013. Budú platiť do 31. decembra 2032. Na ich výmenu majú 
držitelia teda ešte 10 rokov, ale môžu o výmenu požiadať aj skôr. 
 

 
Vodičský preukaz vydávaný v SR do 18. 1. 2013 – platný do 31. 12. 2032  
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Vodičský preukaz vydávaný v SR do 31. 1. 2009 – platný do 31. 12. 2032  
 

Platný bude po novom už len jeden, nový vzor vodičského preukazu.  
Na jeho prednej strane sa uvádzajú: 

 osobné údaje, 

 dátum vydania, 

 sídlo úradu, ktorý doklad vydal a číslo vodičského preukazu, 

 podpis držiteľa, 

 skupiny vodičských oprávnení, 

 fotografia, 

 modrý obdĺžnik s 12 hviezdičkami v kruhu a s písmenami SK. 
Zadná strana obsahuje všetky skupiny vodičského oprávnenia s dátumom udelenia 
oprávnenia a ich obmedzenia vo forme harmonizovaných kódov. Nový doklad obsahuje 
aj viac ochranných prvkov. 

 
Aktuálne platný vzor vodičského preukazu  

 

• Koľko stojí výmena starého vodičského preukazu a ako postupovať? 
 
Žiadosť o vydanie nového vodičského preukazu v štandardnej lehote do 30 dní je 

spoplatnená správnym poplatkom 6,50 eur. Je možné požiadať aj o vystavenie dokladu 
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urýchlene, to znamená do dvoch pracovných dní. V tomto prípade však žiadateľ zaplatí 
4-násobok spomínanej sumy, čo predstavuje 26 eur. 

 

O nový vodičský preukaz je možné požiadať na Polícii SR, na ktoromkoľvek oddelení 
dokladov. Žiadateľ je povinný odovzdať starý vodičský preukaz, o ktorého výmenu 
žiada, a to najneskôr v čase vydania nového dokladu. Pri výmene je potrebný aj platný 
doklad totožnosti. Hovorkyňa Prezídia Policajného zboru SR však upozorňuje na to, že 
v niektorých prípadoch je potrebné aj osvedčenie o zdravotnej a psychickej spôso-
bilosti vodiča. Obe osvedčenia sú potrebné v prípade, ak je vodič aj držiteľom 
oprávnenia na riadenie nákladných vozidiel, kamiónov či autobusov. Ak osvedčenia 
vodič nepredloží, platnosť oprávnenia na tieto vozidlá mu skončí (teda vo vymenenom 
doklade bude mať pri daných skupinách dátum konca platnosti totožný s tým, kedy 
žiadal o vydanie nového „vodičáku“). 

Povinnosť predložiť doklad o zdravotnej spôsobilosti pri každej skupine vozidiel má 
vodič starší ako 65 rokov. V prípade, že je takýto vodič aj držiteľom oprávnenia na 
riadenie nákladných áut, kamiónov či autobusov, je potrebné aj osvedčenie o psy-
chickej spôsobilosti. 

Aj keď je na výmenu ešte čas, netreba si to nechávať na poslednú chvíľu. Ak sa 
vodiči chcú vyhnúť stresu a dlhým radom na oddeleniach dokladov, nech si požiadajú o 
nový doklad radšej skôr. Konkrétne vzory aktuálne platných dokladov s podrobným 
popisom jednotlivých políčok nájdete aj na webe Ministerstva vnútra SR. 

Zdroj : © Podnikajte.sk  
Upravila: Marcela Gašová 

 

Stretnutie bratislavského klubu Asociácie polio 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bratislavský klub Asociácie polio v SR obnovil svoju činnosť po dvoch pandemických 
rokoch. Dňa 30. novembra 2022 sme zorganizovali mikulášske stretnutie pri chutnej ka-
čacine. Tieto stretnutia sa uskutočňujú od roku 1998. Najprv to boli juniálesy v prírode 
na Železnej studničke a potom sme nejako prešli na mikulášske stretnutia. Prvých asi 10 
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rokov sme pripravovali občerstvenie sami – vyrábali sme chlebíčky, členky priniesli do-
máce koláčiky a Miloš Stilhammer sa postaral o nápoje. Obyčajne si povieme, čo je no-
vé v našej organizácii a samozrejme, aj v našich rodinách. 

Najväčší prínos týchto stretnutí je v tom, že umožní tým členom, ktorí už nevládzu 
prísť na naše akcie, aby sa stretli a získali prehľad o našej činnosti. Je pravda, že toto 
všetko sa možno dozvedieť z nášho časopisu a z našej web stránky, ale reálne 
stretnutie sa nedá ničím nahradiť. Pohľad do očí, stisky rúk, objatia dodávajú energiu 
do ďalšieho života. Preto sa budeme snažiť túto našu tradíciu udržať aj naďalej. 

A v takejto milej atmosfére prebehlo aj naše stretnutie. Lúčili sme sa so želaním 
krásnych a pokojných Vianoc, ako aj prianím len toho najlepšieho do Nového roku 
2023. 

Alica Suchá   
 

Ako som sa stala členkou Asociácie 

 
Je až neuveriteľné, že Asociácia polio v SR oslávila 30 rokov – a ja som takmer celý 

čas prespala… 
V covidovom lete 2020, keď sa pomaly ani do susednej dediny nemohlo cestovať, 

som si zariadila balkón v morskom štýle a väčšinu svojho času som tam trávila čítaním. 
Takto som sa dostala k článku v Denniku N, kde bol uverejnený rozhovor s našim 
Števkom Grajcárom a z neho som sa dozvedela o existencii Asociácie. Samozrejme, 
hneď som sa prihlásila za člena. Podotýkam, že roky som bola aktívnou členkou SZTP    
u nás v Nitre, a keď som sa obrátila na našu okresnú predsedníčku s miernou výčitkou, 
prečo ma o asociácii neinformovala, pozrela na mňa začudovane so slovami „pri tvojej 
aktivite som predpokladala, že si bola medzi zakladajúcimi členmi aj ty“ . 

Členstvo v asociácii ma vrátilo do detstva, znova som sa stretla s vtedajšími 
kamarátkami a kamarátmi, aj spoza hraníc z Maďarska, ktorí ma hneď zobrali na výlet 
do Janských Lázní. Nechápala som najprv, čo ich tam láka, aká „nostalgia“, navštíviť 
miesto, kde sme trávili detstvo. Pochopila som to až počas pobytu a konečne aj ja som 
si užila Jánky ako turistka, nie ako pacient z povinnosti. 

Ešte k výletu do Janských Lázní by som doplnila, že som chlapcov ponúkla obedom, 
veď aj tak by bolo treba niekde zastaviť jesť. Z Janských Lázní som volala priateľke (pred 
dôchodkom bola vyšetrovateľkou na kriminálke), aby som sa jej pochválila, že som na 
výlete. Hneď sa opýtala, ako som sa sem dostala. Po odpovedi, že ma doviezli švárni 
maďarskí junáci, sa zhrozila „nechceš povedať, že si šla na výlet s tromi cudzími 
chlapmi?!?“ Ja na to, že ako s cudzími, jedného poznám vyše päťdesiat rokov a tých 
ďalších dvoch som spoznala, keď boli u mňa na obede. Tak to jej úplne nadvihlo „dekel“ 
, „nechceš povedať, že si pustila do bytu cudzích chlapov?!?” No holt, diagnóza 
povolania. 

Tak i takéto veselé príhody prináša život obrnárov, za čo som tomuto milého spolku 
nesmierne vďačná, som veľmi rada, že vás mám a dúfam, že ešte dlho budem mať. 

 
Rózi Caňová, Nitra 
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Aktuality z Európskej únie polio 
 Ako sme avizovali už v predchádzajúcom čísle Informátora, Valné zhromaždenie 

EPU sa v tomto roku uskutoční v dňoch 25. – 27. mája v Nancy vo Francúzsku, súčas-
ťou trojdňového podujatia sú Národný polio deň (25. 5.) určený najmä pre do-
mácich účastníkov, Európska konferencia o polio a PPS (26. 5.), samotné VZ EPU sa 
uskutoční potom v sobotu 27. 5. Hlavným organizátorom celého podujatia je Polio-
France, jedným zo spoluorganizátorov je aj EPU.  

 Predpokladá sa, že na konferencii sa zúčastní 150-180 ľudí z celej Európy, a to tak 
medicínskych expertov rôznych špecializácií venujúcich sa pacientom s následkami 
po detskej obrne vrátane PPS, ako aj samotných ľudí s následkami po detskej obrne. 
Organizátori podujatia zabezpečujú okrem iného aj online prenos jednotlivých 
prezentácií konferencie v piatok 26. 5. vo francúzštine alebo angličtine so simul-
tánnym prekladom do druhého jazyka. Prezentácie si záujemcovia budú môcť 
pozrieť a vypočuť aj neskôr na youtube. Podrobný program piatkovej konferencie 
a sprievodných podujatí je dostupný na stránke Polio-France (https://www.polio-
france.org/), stačí kliknúť na horný banner a otvorí sa vám francúzska verzia stránky 
konferencie, anglickú verziu si môžete otvoriť kliknutím na odkaz vpravo.  

 Konferencia v Nancy je treťou medzinárodnou v poradí, ktorú sa v Európe podarilo 
zorganizovať za posledných 12 rokov – prvá bola v r. 2011 v Kodani, druhá v r. 2014 
v Amsterdame. Nesmieme však zabudnúť ani na konferenciu, ktorá bola 
naplánovaná na rok 2020 vo Vitorii-Gasteiz v Španielsku, no kvôli pandémii ju 
organizátori museli len niekoľko mesiacov pred termínom konania bez náhrady 
zrušiť. 

 Na Valnom zhromaždení EPU, ktoré organizačne zabezpečujem ja ako sekretár EPU, 
očakávame 35-40 delegátov z väčšiny členských organizácií. Neočakávajú sa žiadne 
prevratné zmeny v činnosti tejto celoeurópskej organizácie, výbor EPU by mal 
pokračovať i naďalej v doterajšom zložení.  

 Vzhľadom na to, že Nancy na severe Francúzska je tak trochu mimo hlavných 
leteckých či železničných trás a cestovať tam hromadnou dopravou by znamenalo 
niekoľkonásobné prestupovanie, spolu s Gizkou sme sa nakoniec rozhodli ísť tam 
autom s tým, že tých necelých tisíc kilometrov sa s prestávkou niekde na polceste, 
kde prespíme, bude dať bez väčších problémov zvládnuť.  

 Už len pripomeniem, že členmi Európskej únie polio, ktorá dnes združuje 24 
organizácií a podporných skupín obrnárov z 19 krajín Európy, je naša AP od roku 
2012, kedy sme do EPU vstúpili len o nejaký mesiac neskôr ako naša partnerská 
organizácia v Českej republike, Asociace polio. 

 Od septembra minulého roka sa vďaka podpore miestnych a regionálnych klubov 
Rotary International v Spojených štátoch amerických a najmä regionálnych 
pobočiek obrnárov v USA, Kanade a ďalších krajinách sveta veľmi sľubne rozbehlo 
organizovanie online stretnutí Advokačnej skupiny na podporu pacientov s PPS 

https://www.polio-france.org/
https://www.polio-france.org/


 
Informátor 1/2023  _________________________________________________  23 

 

(PPS Advocacy Group) na rôzne témy, ktoré ľudí s následkami po detskej obrne 
zaujímajú všade na svete bez ohľadu na to, v ktorej krajine či ktorom kúte sveta žijú. 
Ukazuje sa totiž – a aj naše skúsenosti sú toho dôkazom – že problémy pacientov, 
ktorí prekonali detskú obrnu, sú v podstate všade rovnaké, rozdiely sú snáď len v ich 
intenzite a v tom, ktorý z nich je v tej ktorej krajine ten najväčší. Je to predovšetkým 
ignorancia zo strany lekárov vrátane špecialistov, prejavujúca sa čiastočnou alebo 
úplnou neznalosťou, čo detská obrna je a aké zdravotné a iné problémy spôsobuje 
pacientom s touto diagnózou. Od toho sa potom odvíja nedostatočný prístup 
k zdravotnej, liečebnej a rehabilitačnej starostlivosti, k rôznym špecializovaným 
službám a pod. Dôsledkom je stále zväčšujúca sa závislosť na pomoci druhých ľudí, 
stále sa znižujúca kvalita života vedúca až k nedôstojným podmienkam každo-
denného žitia.  

 Čo s tým? Ukazuje sa, že snáď jediným riešením je osveta, osveta, osveta, všetkými 
možnými smermi – musíme dať vedieť o sebe všetkým naokolo – všeobecným 
a odborným lekárom, špecialistom všetkých možných odborov, s ktorými prichá-
dzame do styku a ktorých pacientmi sme alebo sa môžeme stať, orgánom sociálnej 
starostlivosti, legislatívcom a ďalším. Netreba asi ani hovoriť, že sa to týka aj nás tu 
na Slovensku... 

 Priznám sa však, že ma dosť vydesila informácia spred niekoľkých týždňov z úst 
pomerne vysokého činovníka Rotary International z USA, ktorý sa vyjadril, že 
o niečom takom ako postpoliomyelitický syndróm v Rotary International nevedia 
takmer nič a že bude trvať 3-6 rokov, kým sa dokážu svojimi aktivitami (a finan-
čnými zdrojmi) preorientovať z dnes dominantnej iniciatívy (spoločne s ďalšími 
aktérmi) eradikovať detskú obrnu na celom svete do r. 2026 (!) na podporu pacien-
tov, ktorí detskú obrnu prekonali a dodnes trpia jej následkami. Načim už len dodať, 
že počet žijúcich ľudí na celom svete, ktorí prekonali detskú obrnu, sa odhaduje na 
15-20 miliónov...  

 Pre tých z vás, ktorí by ste sa chceli pripojiť a sledovať  diskusné stretnutia tejto 
podpornej advokačnej skupiny, pripájam odkaz na facebookovú skupinu tejto ini-
ciatívy: https://www.facebook.com/groups/postpoliosyndromeadvocacygroup.    
Do skupiny sa môžete prihlásiť aj priamo zaslaním správy na adresu: 
PPSadvocacy@gmail.com, po prihlásení budete môcť dostávať pozvánky a ďalšie 
informácie priamo. Na FB stránke sú k dispozícii aj záznamy všetkých doterajších 
stretnutí, ako aj kopa ďalších informácií a zaujímavostí zo života obrnárov snáď na 
celom svete. Ešte dodám, že stretnutia sa uskutočňujú spravidla v druhý a posledný 
štrtok v mesiaci vždy o štvrtej popoludní, trvajú maximálne hodinu a zúčastňuje sa 
ich cca 40-50 ľudí, väčšinou z USA a Kanady. Stretnutia aj celá komunikácia pre-
biehajú však len v angličtine, účastníci okrem prednášajúcich a moderátorov však 
aktívne nerozprávajú, svoje prípadné otázky môžu rečníkom položiť prostredníc-
tvom chatu.  

Štefan Grajcár   

https://www.facebook.com/groups/postpoliosyndromeadvocacygroup
mailto:PPSadvocacy@gmail.com
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Svetový deň boja proti detskej obrne u našich susedov 

Pri príležitosti Svetového dňa polio naša sesterská organizácia v Maďarsku 
zorganizovala 22. októbra 2022 stretnutie obrnárov. Keďže mám veľa známych 
maďarských spolutrpiteľov a mala som deň predtým inú akciu v Budapešti, rozhodla 
som sa spojiť príjemné s príjemným. 

Organizátori Tamás Kertész, Klári Schweitzer, Karcsi Felegyi a manžel jednej 
obrnárky (tiež Tamás) pripravili skvelý program, ktorý uviedli dvaja mladí tanečníci 
verbunkom, potom nasledovala skvelá prednáška o zdravom stravovaní, po nej o lieči-
vých bylinkách. 

Pokračovali sme výborným obedom (hokkaido polievka, pečené kuracie stehno 
s baconom, ako príloha bulgur so zeleninkou, jablkovo-cviklový šalátik, záverom dezert 
z lístkového cesta so škoricovými jablkami), po ktorom nás Klárika Schweitzer 
informovala o zasadnutí EPU, ktorého sa zúčastnila v júni v Prahe spolu s Graj-
cárovcami. Potom sa už rozbehla živá diskusia v skupinkách, podávali sa skvelé zákusky 
s kávičkou, len čas neúprosne utekal, tak sme sa okolo 17. hodiny museli rozlúčiť. 

Bol to veľmi príjemne strávený deň a cestou domov som premýšľala, či by sme aj 
my takéto dačo nevedeli pripraviť... Niekde na strednom Slovensku, napríklad v Banskej 
Bystrici, aby to nemali priatelia z východu či zo západu veľmi ďaleko, bez prespania, len 
so spoločným obedíkom... 

Rózi Caňová, Nitra 
 

 

Správa o Svetovom dni boja proti detskej obrne v Budapešti 
22. 10. 2022 

Volám sa Klára Schweitzer, niektorí z vás si ma možno pamätajú z vašich stretnutí, na 
ktorých som sa na pozvanie zúčastnila spolu s mojimi kolegami, pred pár rokmi som bo- 
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la aj na  Valnom zhromaždení EPU v Pieš-
ťanoch. Pracujem pre maďarskú Nadáciu 
detskej obrny ako dobrovoľník a správca. 
Sme len traja, ale máme medzi našimi 
kolegami a rodinnými príslušníkmi pár po-
mocníkov, keď chceme zorganizovať stret-
nutie pre našu polio komunitu, ktoré 
zvyčajne robíme každý druhý rok s prog-
ramom, ktorý im poskytne užitočné in-
formácie o PPS a iných zdravotných té-
mach...  

Po dvoch rokoch COVID-u sme len 
chceli osláviť, že sme stále tu a že sme 
úspešne prežili pandémiu. Deň boja proti 
detskej obrne bol dobrou príležitosťou na 
stretnutie. Riaditeľ gymnázia v Budapešti 
pri reformovanej cirkvi bol taký láskavý, že 
nám ponúkol priestory, ktoré sú takmer 
úplne nové a plne bezbariérové. Pozvánka 
sa stretla s veľkým záujmom a boli sme 
naozaj radi, že sme mohli privítať takmer 
50 hostí z celého Maďarska. Po úvodných 

slovách prezidenta nadácie Tamása Kertésza nás Anna Alpári privítala dojímavými 
spomienkami na našu mladosť, ťažké detstvo, časy, keď sme sa snažili nájsť si partnera, 
mať rodinu s deťmi a prácu; pracovali sme – viac ako naši kolegovia – len preto, aby 
sme dokázali, že sme schopní pracovať, a len preto, že sme chceli byť akceptovaní 
„práceschopnou“ väčšinou spoločnosti, v ktorej sme žili. Anna povedala, že je na nás 
veľmi hrdá a že by sme mali byť na seba hrdí aj my aj za to, čo sme v živote dosiahli, 
pretože sme mali život plný bojov a dokázali sme, že sme dôstojnými členmi komunity.  

Stretnutie pokračovalo tanečnou show dvoch mladých študentov školy. Po pre-
hliadke sme mali dvoch hostí, ktorí prednášali na zaujímavé témy: dietológa, ktorý 
hovoril o zdravej výžive ľudí, najmä tých so zdravotným postihnutím, a odborníka na 
bylinky, ktorý nám poskytol rôzne rady o bylinkách, najmä proti kašľu. Po chutnom 
zdravom obede som podala správu o mojej ceste do Prahy a stretnutí EPU a referovala 
som – lepšie povedané, odovzdala informácie - o prednáške prof. Fransa Nolleta            
o „Starnutí s obrnou“; prof. Nolleta, ktorý pôsobí na Univerzitnom medicínskom centre 
v Amsterdame ako vedúci lekár pracoviska, ktoré sa špecializuje na rehabilitáciu 
pacientov po detskej obrne, obrnári v Európe veľmi dobre poznajú z mnohých jeho 
aktivít v prospech našej polio komunity. Bol hosťom aj na Valnom zhromaždení EPU       
v Prahe v júni 1922 a veľmi rada som sa s ním osobne stretla. Po mojej prednáške som 
dostala veľa otázok a snažila som sa na ne odpovedať podľa svojich najlepších 
vedomostí, vyústilo to do živej diskusie. Problém, ktorý väčšina účastníkov spomína, 
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bolo zníženie našej pohyblivej kapacity po úraze spôsobenom pádom. Keďže riziko 
pádu a vážneho úrazu je v našom prípade dosť vysoké, veľa sme o tejto téme disku-
tovali, radili sa, ako pádom predchádzať a čo robiť, ak sa nám predsa len niečo také 
stane. 

Akcia sa naozaj vydarila, veľa ľudí nám blahoželalo a všetci sme sa tešili, že sme sa 
mohli stretnúť s dlho nevidenými priateľmi. Spokojný bol aj prezident nadácie Tamás 
Kertész na fotke.   

Klára Schweitzer, Maďarská Nadácia Polio 

 
Spomienka na Milušku Havlovú 

V minulom roku zomrela významná neurologička nielen českého, ale dá sa povedať 
svetového mena - doc. MUDr. Miluše Havlová, CSc. Celý život,  sama postihnutá detskou 
obrnou, pracovala a bádala pre uľahčenie následkov nášho polio a postpolio života. 
Mnohí ste ju poznali z rozprávania, niektorí osobne. Ja som mala to šťastie, že som sa 
s ňou párkrát stretla, či už na pôde českej Asociace polio, alebo v posledných rokoch na 
konferenciách organizovaných Státním zdravotním ústavem v Prahe o polio a postpo-
liosyndróme. V roku 2014 som o nej spracovala Obraz obrnára pre Zpravodaj AP. Bolo to 
pri príležitosti udelenia striebornej pamätnej medaily Senátom Parlamentu ČR 
významným osobnostiam z radov vedcov a lekárov. Boli sme hrdí na to, že i členka AP 
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dosiahla takýto významný úspech. Nie je sa čomu diviť, veď polio nás mnohých 
popoháňalo k vysokej pracovnej morálke ako kompenzácii nášho fyzického stavu. 
Získala tiež ocenenie Nadace Olgy Havlové. 

O jej významných úspechoch a zastúpeniach v profesijnom živote by sme mohli 
zaplniť polovicu časopisu, ale všetko je k dispozícii na internete. Skôr by som vám 
Milušku priblížila ako našu – našu obrnárku.     

Narodila sa v roku 1943 v Prahe, štúdium na 1. 
Lékařské fakultě UK ukončila v roku 1967. Detskú 
obrnu dostala v roku 1948 krátko po Všesokolském 
sletu, kedy bolo len v Prahe hospitalizovaných vyše 
tisícpäťsto prípadov s akútnou poliomyelitídou. 
Detstvo i dospievanie vďaka nezabudnuteľným Jans-
kým Lázním a pobytom u babičky blízko Klatov pre-
žila dobre. Napomohli tomu aj rôzne školské aktivity. 
Ako mi sama povedala, neurológiu ako celoživotný 
odbor si vybrala vedením osudu i vlast-ným 
postihnutím a tiež v dôsledku výborných prednášok 
prof. Hennera.  

V čase, kedy sa niektorí naši starší priatelia začali nevysvetliteľne zdravotne 
zhoršovať, založili s Markétou Fiedlerovou a ďalšími činovníkmi českú Asociaci polio. 
Začala sa zaujímať o postpoliosyndróm. Zúčastnila sa konferencií na tému PPS v Mní-
chove a v Jene, taktiež seminárov organizovaných Svazem invalidů, neskôr sa spolupo-
dieľala na ich organizácii. Na tému PPS prednášala na konferenciách a seminároch v Do-
mousnici, v Hodoníne u Kunštátu, tiež v Janských Lázních. O postpoliomyelitickom syn-
dróme publikovala nielen pre lekárov, ale i pre laickú verejnosť. Niektoré state sme 
publikovali i v našom Informátore. Keď som sa jej spýtala, čo odporúča obrnárom, 
jednoznačně zdôraznila – šetriť sa. Odísť včas do dôchodku, nepreťažovať sa, aby 
potom človeka nesklátila nejaká operácia, zlomenina a pod. Pozor si treba dať na 
osteoporózu. 
 

Pani docentku Havlovú sme pozývali aj my na konferencie o PPS, ktoré sme 
organizovali na Slovensku. Pozvanie vždy s radosťou prijala, ale vzápätí sa kvôli 
dlhodobým zdravotným problémom ospravedlnila z účasti. Zaželala úspešné priebehy 
akcií a hlavne posielala pozdravy všetkým obrnárom.  

Na Milušku Havlovú budeme s úctou spomínať, pretože bola oporou pri 
prekonávaní problémov všetkých nás obrnárov.   
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V družnom rozhovore s účastníkmi konferencie o polio a PPS v Prahe v roku 2018 
Mária Mruzková 

 
A na JUDr. Jana Hutaře  

 
Začiatkom tohto roka zomrel 

ďalší významný obrnár JUDr. Jan 
Hutař, dlhoročný riaditeľ legis-
latívnej sekcie Národní rady osob 
se zdravotním postižením ČR. Bol 
na slovo vzatým odborníkom na 
sociálnu politiku. Veľmi ochotne 
a rád pomáhal nielen obrnárom, 
ale aj všetkým znevýhodneným pri 
problémoch s legislatívou v oblasti 
právneho a sociálneho zabezpeče-
nia. 

My si ho pripomíname vždy pri 
okrúhlych výročiach založenia našej  
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Asociácie polio v SR. Bol to on, kto v roku 1992 
prišiel z Prahy do Sielnice medzi nás, účastní-
kov prvej celoslovenskej rekondície určenej 
obrnárom. Prišiel, aby nás informoval o tom, 
ako sa českí obrnári spojili a rozhodli založiť 
v roku 1990 Asociaci polio. Porozprával nám 
o prvých aktivitách novovzniknutej organizácie, 
o plánoch organizovania rekondičných poby-
tov, konferencií o PPS, pomoci v oblasti zdra-
votnej, právnej a sociálnej. Inšpiroval nás, aby 
sme so založením slovenskej organizácie 
obrnárov neotáľali a išli rovno do toho. Áno, 
bol to optimistický impulz a oplatil sa – 
Asociáciu polio v SR sme tam rovno aj založili.  

Jan aj so svojou asistentkou sa zúčastnili 
nášho spoločenského večierka, kde nám na 
parkete predviedli úžasné tanečné kreácie 
zdravej a hendikepovaného na invalidnom vo-
zíčku. Budeme naňho radi spomínať.     

Na priložených fotografiách som s Janom v Sielnici v roku 1992, na tej druhej spolu 
aj s MUDr. Fabiánovou v roku 2015 na konferencii o poliu a PPS v Prahe. 

Mária Mruzková   

 
Kráľ rokenrolu zachránil tisíce životov 

Syn Martin, túlajúc sa po internete, mi preposlal zaujímavý odkaz ako sa stal Elvis 
Presley tvárou očkovacej kampane. V roku 1956 sa nechal zaočkovať proti detskej obr-
ne v priamom televíznom prenose. Napísal o tom Andrej Jakubík na emefka.sk. 

Keď sa Elvis Presley objavil v The Ed Sullivan Show 
v októbri 1956, stál na pokraji nebývalej slávy. Bol to 
najpopulárnejší program v televízii, pričom viac ako 
tretina zo 168 miliónov amerických občanov sledova-
la práve vystúpenie Elvisa Presleyho. Kráľ sa po vystú-
pení vrátil pred obrazovky, aby si vyhrnul rukávy. 

Presley sa nechal natáčať v priamom prenose 
v spoločnosti lekárov, ktorí mu vpichli vakcínu proti 
detskej obrne. Vírus vtedy postihoval 60-tisíc detí 
ročne, ale vzácne úmrtia spôsobené novou vakcínou 
Jonasa Salka spôsobili, že ľudia váhali, či sa dať 
očkovať.  

Do šiestich mesiacov od Presleyho očkovania miera zaočkovanosti detí a mladis-
tvých vzrástla z 0,6 na 80 percent. 

mm 

https://emefka.sk/author/andrej-jakubik/
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Asociácia polio v SR občianske združenie IČO: 30790255 
 
Sídlo:  Ing. Milan Dovhun   Bankové spojenie: Prima banka Slovensko,   

Hlavná 64/38, 930 25 Vrakúň a. s., Pobočka Zohorská 1, 841 04 Bratislava 
      

Mobil:  0903 141 030   Číslo účtu v tvare IBAN: 
SK03 5600 0000 0086 2977 1001 

E-mail:       
asociaciapolio@centrum.sk   Webová adresa: www.polio.sk 
  
 
 

Rada AP v SR 
 
• predseda:   Ing. Milan Dovhun, Hlavná 64, 930 25 Vrakúň 

tel.: 031/5694 192, 0903/141 030,   
e-mail: dovhunmilan@gmail.com; 

• podpredsedníčka:  Ing. Alica Suchá,  Na barine 5, 841 03 Bratislava  
tel.: 02/6542 7959, 0903/949 136,            
e-mail: suchaalica@gmail.com; 

• tajomníčka:  Mgr. Anna Hmiráková, M. R. Štefánika 589/68, 907 01 
Myjava   
tel.: 0904/977 341                                       
e-mail: a.hmirakova@centrum.sk, annah589@gmail.com; 

• hospodárka:  Ing. Marcela Gašová, Narcisová 21, 900 42 Dunajská Lužná   
tel.:  0903/186 110                                      
e-mail: gasom@centrum.sk  

• členka:   Helena Kánová, L. Dérera 2, 831 01 Bratislava 
tel.: 02/5477 2951, 0914/147 653 

 

Kontrolná komisia AP v SR 
 
• predsedníčka:   Jana Šebianová, Novozámocká 2473/3, 960 01 Zvolen 

tel.: 0908/148 544                                                
e-mail: j.sebianova@gmail.com 

• člen:    Ondrej Mocko, Blatná ul. 55/15, Horné Mýto 
tel.: 0911/750 357  
e-mail: anrym799@gmail.com 

• členka:  Anna Porembová, Švábska 35, 080 05 Prešov                        
tel.: 0918/460 906                                       
e-mail: aporembova@gmail.com. 
 

mailto:asociaciapolio@centrum.sk
mailto:a.hmirakova@centrum.sk
mailto:anrym799@gmail.com
mailto:aporembova@gmail.com
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Asociácia polio v Slovenskej republike 
(AP v SR) je neziskové občianske združenie, ktorého základným cieľom a ambíciou je 

pomáhať najmä pri ochrane záujmov skupiny obyvateľov SR postihnutých následkami 
po poliomyelitíde – prenosnej detskej obrny. Od svojho vzniku v r. 1992 vystupuje  

pri formovaní a tlmočení ich oprávnených požiadaviek a pomáha im pri riešení  
ich sociálnych, ekonomických, zdravotných, pracovných a spoločenských potrieb  

a záujmov. AP v SR je členom Slovenskej Aliancie zriedkavých chorôb  
a riadnym členom Európskej únie polio (EPU). 

Činnosť Asociácie je financovaná z členských príspevkov a z príspevkov 2 % z dane.  
Ak ste sa rozhodli pomôcť svojim finančným príspevkom na jej činnosť, môžete tak 

urobiť na číslo účtu v tvare IBAN: SK03 5600 0000 0086 2977 1001.
 

 

Prajeme príjemnú, pohodovú a veselú Veľkú noc. 

Aby bola plná slniečka, radosti, milých priateľov 

a pekných chvíľ. 



 


